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Beretning	Irma	Medlemsbestyrelse	–	Irmamessen	4.	marts	2017	

Velkommen	til	Medlemsstuen	her	på	Irmamessen.	Det	er	en	ære	at	byde	jer	
medlemmer	velkommen	her	fordi	det	manifesterer	et	års	arbejde	med	den	nye	
medlemsbestyrelse,	som	blev	valgt	første	gang	for	et	år	siden.	Vi	vil	nu	holde	vores	
beretning	og	derefter	vil	der	være	mulighed	for	spørgsmål	og	indspark	til	
bestyrelsens	arbejde.	

	

Det	sidste	år	er	gået	med	finde	den	arbejdsform	der	kunne	virke	for	os	her	i	
bestyrelsen	og	vi	satte	nogle	vigtige	målsætninger	op	for	dette	arbejde:	

• Vi	ville	involvere	medlemmerne	
• Vi	vil	skabe	synlige	projekter	
• Vi	er	facilitatorer	af	den	energi	som	medlemmerne	kunne	bidrage	med.	

Derfor	ville	vi	gerne	hurtigst	muligt	mødes	med	medlemmerne	og	igangsætte	
arbejdet	med	jer.	

	

Vi	arrangerede	Irmadagen,	hvor	vi	inviterede	alle	medlemmerne.	Det	var	den	24.	
september	og	det	foregik	på	Docken	på	Østerbro	og	160	medlemmer	var	tilmeldt	–	
lige	godt	100	medlemmer	dukkede	op.	Det	var	også	den	sidste	sommerdag,	så	det	
var	forventeligt	at	nogen	tog	ud	i	det	blå	i	stedet	for	til	Docken,	så	vi	var	ganske	
tilfredse	med	fremmødet.	Irma	stillede	også	talstærkt	med	medarbejdere	og	de	
ledende	medarbejdere	var	der	også.	Søren	Steffensen,	der	på	det	tidspunkt	var	helt	
nyudnævnt	direktør	holdt	velkomsttalen	og	var	meget	åben	i	sin	invitation	til	
bestyrelsen	og	medlemmerne	til	at	vi	bliver	aktive	i	udvikling	af	Irmas	nye	strategi	
(det	kommer	jeg	tilbage	til).	

	

Til	Irmadagen	havde	vi	fra	bestyrelsens	hånd	valgt	fire	emner	som	vi	synes	lå	os	
mest	på	sinde	og	som	vi	gerne	vil	bringe	i	spil	overfor	Irma.	Det	var:	

• Fremtidens	fødevaremarked	
• Bæredygtig	økologi	
• Hvordan	gør	vi	emballage	bæredygtig	
• Medlemsaktivisme	/	demokrati	
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Vi	havde	en	lille	times	arbejde	med	disse	emner	i	WS	og	der	var	stor	tilslutning	til	
arbejdet	i	WS	og	over	50	medlemmer	meldte	sig	til	arbejdsgrupperne	som	
efterfølgende	har	arbejdet	med	de	samme	emner.	Det	har	været	en	stor	fornøjelse	
at	følge	det	arbejde	og	resultatet	af	arbejdet	er	et	holdningspapir	som	
arbejdsgrupperne	nu	får	mulighed	for	at	diskutere	og	afprøve	med	kunder	og	
medlemmer	her	på	messen	i	dag	og	i	morgen	eftermiddag.	

Hvad	er	så	formålet	med	dette	arbejde?	

Holdningspapirerne	bliver	opdateret	her	efter	messen,	hvis	grupperne	føler	behov	
herfor;	og	så	vil	de	indgå	i	arbejdet	med	at	udvikle	Irmas	strategi	resten	af	2017.	
Irma	har	i	løbet	af	2016	fået	en	helt	ny	ledelse,	som	har	den	opgave	at	få	
revitaliseret	Irma,	så	Irma	igen	bliver	den	pige	i	klassen	af	fødevarekæder	der	sætter	
baren	højest	på	bæredygtighed	og	kvalitet;	og	er	den	frækkeste	og	mest	vovede	når	
det	gælder	oplevelsen	ved	at	handle.	

Så	det	arbejde	grupperne	har	lavet	de	sidste	måneder	vil	blive	en	meget	vigtig	del	af	
Irmas	strategi.	Bestyrelsen	er	inviteret	med	i	den	strategiproces	der	kører	fra	1.	april	
og	året	ud;	og	vil	deltage	sammen	med	ledelsen	i	at	udvikle	Irmas	nye	strategi.	
Ligesom	tre	af	os	fra	bestyrelsen	allerede	har	bidraget	med	interviews	til	de	
indledende	faser	af	at	fastsætte	Irmas	nerve	(why),	som	vi	skal	arbejde	ud	fra.	
Strategien	vil	blive	lagt	ud	offentligt	for	Irmas	medlemmer	når	den	er	klar.	

Så	det	er	bestyrelsens	fornemste	opgave	at	Irma	kommer	derhen	hvor	vi	igen	bliver	
kundernes	foretrukne	valg,	når	man	ønsker	at	købe	ansvarlig	produceret	mad	og	få	
en	langsom	oplevelse	ud	af	at	handle	frem	for	en	stresset	oplevelse.		

Og	det	er	vores	opgave	at	sikre	at	I	medlemmer	og	kunder	er	kernen	i	det	nye	der	
skal	ske.	Når	vi	læser	de	holdningspapirer	som	arbejdsgrupperne	er	kommet	med,	så	
er	det	virkelig	en	imponerede	vifte	af	nye	ideer	og	muligheder,	som	kan	gøre	Irma	til	
et	helt	nyt	sted	at	komme	tættere	på	den	mad	vi	spiser	-	på	en	meget	mere	
behagelig	måde.	

Mange	tak	for	det!	

Bestyrelsen	startede	sit	arbejde	i	foråret	2016	med	at	tage	på	leverandørbesøg	i	det	
sydlige	Danmark.	Vi	var	på	Godset	Knuthenlund	og	på	Fejø.	Susanne	Hovmann	fra	
Knuthenlund	holdt	oplæg	på	vores	Irmadag	og	er	også	på	messen	i	dag.	I	januar	har	
vi	været	på	inspiration	til	Amsterdam	sammen	med	ledelsen	og	det	var	virkeligt	
spændende	at	se	et	land	hvor	fødevarer	præsenteres	og	opleves	på	en	helt	anden	
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måde	og	hvor	de	kombinerer	spiseoplevelse	og	indkøbsoplevelse	på	en	meget	
nærværende	måde.	Vi	spiste	også	på	en	restaurant	som	sanker	deres	varer	fra	4	
forskellige	Albert	Hein	butikker	og	laver	dagens	menu	hver	dag	baseret	på	mad	der	
er	overskredet	udløbsdatoen.	

Det	at	arbejde	tæt	med	leverandører	og	mad-producenter,	som	messen	også	er	et	
eksempel	på,	skal	der	meget	mere	af	i	Irma.	Medlemmer	og	kunder	skal	med	ud	til	
producenterne;	og	producenterne	skal	hen	i	Irma	og	vise	deres	produkter	frem	–	for	
kun	ved	at	dem	der	spiser	og	dem	der	producerer	mødes,	får	vi	de	fødevarer	der	er	
fremstillet	på	den	rigtige	måde.			

Vi	er	i	det	forgangne	år	gået	fra	ca.	17.000	medlemmer	til	godt	30.000	medlemmer,	
hvoraf	ca.	60%	er	nye	medlemmer,	mens	resten	er	gamle	coop	medlemmer.	Så	det	
er	dejligt	at	så	mange	kunder	vælger	at	blive	en	del	af	Irmabevægelsen.	Målet	er	at	
vi	i	løbet	af	det	næste	år	skal	op	på	100.000	medlemmer	og	det	vil	styrke	Irmas	
arbejde	med	at	skabe	et	anderledes	sted	at	handle.	Ligesom	det	skaber	en	grobund	
for	en	masse	medlemsaktiviteter	ude	i	butikkerne,	som	er	det	der	skal	være	vores	
fokus	det	næste	år.	

	

Hvor	vil	vi	bringe	Irma	hen?	

Vi	i	bestyrelsen	er	meget	optaget	af	at	bygge	bro	mellem	producenter	og	kunder	i	
Irma;	at	løfte	baren	rigtig	højt	for	hvordan	vores	fødevarer	fremstilles	og	Irma	skal	
turde	vælge	fra	–	Irma	skal	slet	ikke	tilbyde	de	varer	der	ikke	er	ansvarligt	
produceret.	Irma	skal	være	en	helt	ny	oplevelse,	hvor	kunderne	også	lærer	om	mad	
og	fødevarer	og	hvor	vi	også	spiser	vores	mad	–	måske	ovenikøbet	fremstillet	af	
datomærkede	irmavarer.	Irma	skal	der	hvor	man	gider	at	tage	sin	børn	med	hen	og	
hvor	der	er	plads	og	tid	til	at	være	sammen.	Irma	skal	være	den	første	kæde	der	
forholder	sig	kritisk	til	emballagen	og	tør	vælge	emballage	fra	og	vælge	nye	
emballageformer,	som	er	mere	miljørigtige	og	mindre	smid-ud.	Sidst	men	ikke	
mindst	så	skal	Irma	være	den	bevægelse	der	er	den	nye	platform	for	at	medlemmer	
kan	drive	aktiviteter	om	mad,	fødevarer	og	innovation,	der	gør	at	vi	viser	vejen	de	
næste	mange	for	hvordan	mad	og	fællesskaber	skal	produceres	og	udvikles.	
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Vi	takker	for	den	støtte	medlemmerne	har	vist	os;	og	for	at	få	lov	til	at	drive	det	
spændende	arbejde	med	at	sætte	en	helt	ny	dagsorden	for	hvordan	vi	opfatter,	
forstår	og	handler	mad	i	Danmark.	

	

Der	er	valg	til	medlemsbestyrelsen	i	disse	dage	og	Anne	Marie	og	jeg	er	på	valg	og	
modtager	gerne	genvalg,	så	vi	kan	fortsætte	det	spændende	arbejde.	

De	næste	to	dage	her	på	messen	vil	der	være	medlemsstue;	hvor	I	kan	møde	
bestyrelsen,	kandidater	til	bestyrelsen	og	hvor	arbejdsgrupperne	holder	”rundt	om	
spisebordet”	–	både	i	dag	og	i	morgen	eftermiddag.	For	derved	at	diskutere	
holdninger	til	Irmas	program.	

Rigtig	god	medlemsstue,	Rigtig	god	messe	og	rigtig	godt	valg!	

	

Gitte	Haar	
Formand	for	Irmas	medlemsbestyrelse	
Roskildevej	65	
2620	Albertslund	
medlemsbestyrelse@irma.dk	

Medlemsservice	telefon	43	86	20	20	

	


